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عضو  انجمن  صنفی مديران رسانه  و شرکت تعاونی مطبوعات کشور

رویداد

دکتر حسن روحانی، رئيس جمهوری، روز گذشته در جمع 
پرشور مردم در سفر استانی خود به بوشهر در  ورزشگاه شهدای 
کنگان با مردم ديــدار و گفت وگو کرد. رئيس جمهوری در اين 
ديدار از اين که در آخرين سفر استانی سال ۹۷ ميهمان خطه 
مرزی بسيار مهم و مردم بوشهر است، ابراز خرسندی کرد و به 
بيان سخنانی پرداخت که مهمترين بخش های آن را در ادامه 
می خوانيد.  همه می دانيم دشمنان ما در يک  سال گذشته تمام 

توان خود را برای فشار بر مردم ايران 
بکار گرفته و اميدشــان اين بود که 
مردم ايران را از نظام و اعتقاداتشان 
جدا کنند؛ اما مردم ســختی های 
زندگی را تحمل کرده و با صدای بلند 
به دشمنان اين سرزمين پاسخ منفی 

دادند.
دولت با تمام توان و در سختی ها 
کنــار حقوق بگيران ثابت و قشــر 
آسيب پذير خواهد ماند. در بودجه 
سال آينده که در مجلس به تصويب 
رسيده، برای همه کسانی که درآمد 
ثابت دارند اعم از شاغل و بازنشسته 
که حــدود ٥ ميليــون و ٥٠٠ هزار 
نفر را شــامل می شــود و نزديک 

به ١٤ ميليــون نفر کارگر، افزايــش ٢٠ درصدی حقوق برای 
کارمندان و بيش از ٢٠ درصــدی برای کارگران در نظر گرفته 
شده است.  نمايندگان مجلس در تصويب لايحه بودجه افزايش
 ٢٠ درصدی حقــوق را با فرمول خاصی تصويــب و به قانون 
تبديل کردند که دولت قانون مصــوب را اجرا می کند در مورد 

ميزان افزايش حقوق کارگران نيز اين هفته در شورای عالی کار 
تصميم گيری خواهد شد.

امســال تورم بيش از ٢٠ درصد بوده و توان ما برای افزايش 
حقوق بيش از اين نبود، اما اميدواريم در ســال آينده با کمک 
مردم بتوانيم شــرايط مطمئن تری ايجاد کنيم تا از نظر کالا و 
تأمين ارز خيال مردم مطمئن باشــد. مستمری بگيران و افراد 
تحت پوشش کميته امداد از نيازمندی بيشتری برخوردارند. 
در ٣ سال اخير مستمری افراد تحت 
پوشش کميته امداد و بهزيستی که 
حدود ١١ ميليون نفر را تحت پوشش 
دارند، بيش از چهار برابر افزايش يافته 
است که برای ســال آينده هم در حد 

توان افزايش خواهد يافت.
 اشتغال جوان ها از ديگر موارد مهم 
مورد توجه دولت است و با تلاش هايی 
که انجام شد، وضعيت اشتغال در سال 
٩٧ مناسب بود اما همچنان بيش از 
٣ ميليون نفر بيکار هســتند که بايد 
برای اشتغال آنان تلاش کنيم.  به رغم 
اين که تمام تلاش دشــمنان اين بود 
که ما در سال ٩٧ توسعه ای در کشور 
نداشته باشيم و می خواستند دولت 
همه پروژه هايش را به خاطر مشکلات کنار بگذارد، اما امسال 
بيش از ٣٤ هزار ميليارد تومان برای پروژه های عمرانی پرداخت 
کرديم و اميدوارم در روزهای باقيمانده از ســال اين رقم باز هم 

افزايش يابد.
اين که بزرگترين پالايشــگاه ميعانات گازی را ماه گذشته 

افتتــاح نهايی کرديم و بــا افتتاح ٢ پالايشــگاه در هرمزگان 
درمجموع ٥٠ ميليون ليتر بنزين به توليد کشــور افزوده شد، 
نتيجه کار مهندسان، کارگران و دست اندرکاران دستگاه های 
مختلف کشور بود که موفق شــدند اين حرکت بزرگ را انجام 
دهند.  رئيس جمهور با حضور در يادمان شهدای صنعت نفت 
و گاز کشــور ياد و خاطره مجاهدت های آنان را گرامی داشت و 
هنگام پرده برداری از يادمان بهره بــرداری از فازهای ٢٢، ٢٣ و 
٢٤ پارس جنوبی، اظهار داشت: «با افتخار به همه مهندسان، 
کارکنان و زحمتکشان  و با تبريک به ملت بزرگ ايران، در روز 
ميلاد امام نهم، حضرت جواد(ع) با نام خداوند و توسل به ارواح 
طيبه معصومين (ع) فــاز ٢٢، ٢٣و ٢٤ پارس جنوبی را افتتاح 
می کنيم.» دکتر روحانی با اشــاره به اينکه جمهوری اسلامی 
ايران خواســتار توسعه مناســبات و همکاری های دوستانه با 
همه همسايگان است، گفت: «توســعه روابط نزديک ايران با 
همسايگان به نفع ملت های منطقه و البته به ضرر آمريکا و رژيم 
صهيونيستی اســت.» رئيس جمهور اظهار داشت: «هنگامی 
که توليد نفت و گاز در کشور افزايش پيدا می کند در حقيقت 
قدرت ملی ما بالا رفته است.» دکتر روحانی با اشاره به ضرورت و 
اهميت خوداتکايی در کشور،  گفت: «پيش از اين در بخش نفتِ 
گاز، بنزين و گاز نياز به واردات داشــتيم، اما در چند سال اخير 
توانسته ايم در بنزين، گازوييل و گاز، روی پای خود بايستيم که 
اين موجب استقلال و خوداتکايی شــده و در اين صورت هيچ 
کس نمی تواند به ملت ما زورگويی کند. يکی از مزيت های مهم 
طرح توليد واحد بودارکننده گاز طبيعی (مرکاپتان) آن است که 
با توجه به اين که طی ســال های اخير، مشکلات و موانعی که 
عمدتاً بواسطه محدود بودن توليدکنندگان و عرضه کنندگان 
خارجی، در تأمين مواد بودارکننده گاز ايجاد شده بود را با همت 
و تلاش متخصصان شــرکت ملی گاز ايران از سر راه برداشت؛ 
چراکه بر اساس استانداردهای بين المللی، برای استفاده از گاز 
طبيعی در مصارف عمومی شهری و روستايی، ضروری است که 

ماده بودارکننده ای به آن اضافه شود.»
رئيس جمهوری اظهار داشت: «آمريکايی ها نمی خواستند که 
امسال، دولت هيچ پروژه ای را به بهره برداری برساند، اما با همت 
و تلاش متخصصان همه پروژه ها براســاس زمان بندی انجام 
شده، به بهره برداری رسيد و اين نشان دهنده شکست توطئه 

آمريکايی ها است.»

عکس ها افسرده اند

مهتاب جودکى
روزنامه نگار

گفتنــد نگوييد «رفتگــر»، بگوييد «پاکبان» 
اما چه فرقی کرد؟ عوض کــردن واژه چه خيری 
داشــت برای «پاکبان» وقتی آخرش او را -که 
احتمــالا بــرای اولين بــار راهی اتــاق مديران 
شده بود- نشــاندند روی زمين تا سر بلند کند 
و چشــم بدوزد به دهان مديران کت و شــلواری 
پشت ميزنشين و از ســخنرانی، کلمات زمخت 
و تعارف هايشــان خســته شــود. عکس هــای 
مراسم تجليل از شــهردار برازجان، بدون شرح، 
تصوير روشــنِ نگاه پايين دســت بــه کارگران 
اســت؛ عکس های افســرده ای که هر چقدر هم 
دليل بياورند و توجيهش کننــد، کارگران را در 
لباس های سبز و زرد و نارنجی نشان می دهد که 
با شــانه های افتاده تکيه زده اند به ميز مديران و 

دست ها را قفل کرده اند در هم. 
واکنش ها البته اميدوارکننده اســت؛ گفتند 
دور از ادب اســت، دور از انسانيت، دور از اخلاق. 
گفتند بهتر بود تصوير صــورت مديران را مات 
می کردند، نه کارگران را. شــرم آور بود؛ عکس ها 
همه را تــکان داد و کار افتاد بــه عذرخواهی و 
توجيه و تذکر. فرماندار دشتســتان به شهردار 
تذکر داد و قرار شــد «تا هفته آينده شهرداری 
مراســمی برگزار کند، پاکبانان عزيز همگی دور 
ميز بنشــينند و از آنها تقدير شــود». هر کس 
تقصير را انداخــت به گردن ديگری. گفتند اصلا 
اين مراسم را خود «پاکبانان عزيز»، ح تی «بدون 
برنامه ريزی و برای غافلگيری شــهردار» برگزار 
کرده اند و چون جا نبوده روی زمين نشسته اند. 
شهردار هم گفت که «من فقط ميهمان بودم» و 

عذرخواهی کرد. 
ديروز عکس های ديگــری درآمد که می گفت 
در  خودجــوش»  حرکتــی  «در  کارگــران 
شهرداری جمع شده اند برای حمايت از شهردار 
محبوبشان. در تصاوير تازه ای پاکبان ها يا همان 
رفتگرها کاغذهايی دســت گرفته اند که رويش 
نوشــته: «شــهردار برازجان دوســتت داريم». 
گفتند اصــلا آن زمينــی که پاکبانــان رويش 
زانو زده بودند، جايگاه نماز مديــران و معاونان 
برازجان اســت؛ اما اين اتفاق ساده ای نيست که 
بشود از آن گذشــت. با هر توضيح و توجيه، اگر 
حتی اين چينش آدم ها -شهروندان- در جلسه 
شهرداری از کج سليقگی برگزارکنندگان جلسه 
باشد يا به دليل نبودن جا (صندلی در شهرداری 
برای حدودا ٢٠ نفر)، پيــام اين اتفاق تبعيض و 
ناديده گرفتن بخشی از شــهروندان است که از 
قضا شغلشان کارگری اســت و از گروه مديران 

–شهروندانی با درجه ای بالاتر- جدا هستند.
عکس هــای افســرده پاکبانــان برازجان که 
کار پرزحمتی دارند و حقوقــی ناچيز، تصويری 
از سال ســختی اســت که بر کارگران گذشت، 
تصويری از کارگران کارخانه های تعطيل شــده 
که اعتراضشان به پرداخت نشــدن حقوق های 
معوقه ماه های پيش، در اين تنگدســتی، راه به 

جايی نبرده هنوز.

یادداشت

پروژه تطهیر زنجانى
بعــد از اين که جزييات پرونــده تخلفات 
مالی در پتروشــيمی منتشــر شــد و اسم 
مرجان شــيخ الاسلامی ســر زبان ها افتاد، 
بعضی ها ســعی کردند اين اختــلاس را با 
پرونده بابک زنجانی مقايسه کنند و بگويند 
که رقم پرونــده بابک خان در مقايســه با 
اين پرونده خيلی هم بزرگ نبوده اســت، 
موضوعی که باعث موضع گيری بيژن نامدار 
زنگنه، وزير نفت شــد. او گفت: «بايد از قوه 
قضائيه برای مطرح کردن اين پرونده تشکر 
کرد، امــا بعضی از دوســتان بابک زنجانی 
می خواهند ايــن پرونــده را آن قدر بزرگ 
کنند که بابــک زنجانی فراموش شــود.» 
او ادامــه داد: «بابــک زنجانــی تحت هيچ 
شرايطی نبايد فراموش شــود. قدرت پول 
بابک زنجانــی بيرون از زنــدان را هم اداره 
می کند. بسياری از كسانی كه به من تهمت 
می زنند و مــن را تحت فشــار می گذارند، 

پشتشان بابك زنجانی است.»

رئیس جمهورى در افتتاحیه 4 فاز پارس جنوبى:

به همت متخصصان ایرانى
موانع را از سر راه برداشتیم

شهروند| «ساخت وساز برج، اين بار در حريم رودخانه در  
دل باغات کَن، در حريم رودخانه و در مسير کريدور هوای 
غرب تهران.  اين بار پای کدام نهاد يا آقازاده در ميان است؟!» 
اين توييت روز گذشــته محمود صادقی، نماينده مجلس 
است. کسی که بار ديگر خبر از زمين خواری جديدی داده 
و توجه ها را به اين مســأله جلب کرده است. موردی که در 
ماه های اخير با ويلاهای لواسان و عکس هايی از کوه خواری 
و ساخت ويلا در ســرولات و روستای سرچشمه در استان 
گيلان به اوج خود رسيدند. هرچند اين موارد اتفاق جديدی 
نيست، اما نمونه های اخير پرسروصدا بوده اند، تا جايی که 
تصوير ويلای مجللی در دل کوه و در مســير اوشان به آهار 
در نزديکی تهران يکی از پربازديدهای فضای مجازی شد 
و حجت الاسلام لواسانی، امام جمعه لواسان در واکنش به 
اين اتفاقات گفت: «اين اتفاق اصلا جناحی نيست، چراکه از 
جناح چپ و راست، از ورزشکار تا سياستمدار و سرمايه دار، 
اسامی آشنايی به گوش می خورد که در اين منطقه صاحب 

ويلاهای آنچنانی هستند.» 
واکنش هايی از اين دســت هم عاملی بود تا اسفند ماه 

امسال با دســتور رئيس حوزه قضائی لواسانات و در اجرای 
رأی کميســيون ماده ۱۰۰، تخريب حــدود ۱۰۰۰ متر 
بنای غيرمجاز دختر وزير ســابق در لواســان انجام گيرد. 
علی حيدريان، شهردار لواســان از طی مراحل اداری اين 
تخريب خبر داد و گفت: «اين اقدام در راســتای حفاظت 
از منابع طبيعی و باغات صــورت می گيرد و قطعا تخريب 
ساخت وســاز های غيرمجاز دنبال خواهد شد.» سرهنگ 
علی عباس نــژاد، فرمانده يگان حفاظــت منابع  طبيعی 
کشور به «شهروند» می گويد: برخی از اين ساخت وسازها 
در اراضی ملی نيســت، اما اغلب با مجوزهايی انجام گرفته 
که خود آنها پرحاشــيه اند: «تعدادی از آنها که در اراضی 
ملی است هم با مجوزهای گسترده از سازمان های مختلف 
انجام گرفته که خود اين مورد هم تخلف است. مواردی که 
بايد از مراجع قضائی و با جديت بيشــتر پيگيری شوند.» 
او می گويد سال هاســت بــا موارد مختلــف کوه خواری، 
زمين خواری و مواردی از اين دســت روبه رويند و البته در 
راستای پيشــگيری از چنين مواردی کوتاهی شده است: 
«ما بازوی اجرايی مواجهه با مواردی از اين دست هستيم 

و درحال حاضر پرونده های قضائی بسياری در سطح کشور 
باز اســت که هر زمان که برای هرکدامشان حکمی صادر 
شــود، يگان حفاظت به همراه نيروی انتظامی وارد عمل 
می شود. برخی از اين پرونده ها خلعيت بوده يعنی تصرف 
زمين، بعضی ها شــروع به ساخت وســاز کرده بودند و در 
مواردی با سازه کامل و ساخته شده روبه رو شديم.» به گفته 
عباس نژاد در طول  سال گذشته بيش از ٧٥٠٠حکم قضائی 
در سطح کشور عملياتی شده، يا زمين از تصاحب درآمده 
يا ملک ساخته شده خراب شده است: «بايد بتوانيم به موقع 
پيشــگيری کنيم، چون وقتی ملک ساخته شده را خراب 
می کنيم هم به ضرر سرمايه ملی است. ما آجر و سيمان و 
مصالحی را خراب می کنيم که در اين کشور توليد شده و 

اين هم ضرری است جبران ناپذير.»

توییت محمود صادقى درباره ساخت وساز در حریم رودخانه اى در کَن بار دیگر مسأله زمین خوارى را تازه کرد

اندك اندك جمع کوه خواران و رودخانه خواران مى رسد
  فرمانده یگان حفاظت از منابع  طبیعى کشور در گفت وگو با «شهروند»:

 از  سال گذشته تاکنون حدود 7500 حکم قضائى در سطح کشور عملیاتى شده است
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چند روز پيش نقل قولی از محمود واعظی، رئيس دفتر رئيس جمهوری منتشر شد که شائبه وجود اختلاف نظر 
ميان او و وزير امور  خارجه کشور را ايجاد می کرد، اما محمدجواد ظريف در پاسخ به اعتمادآنلاين با رد گمانه زنی های 
رسانه ای درباره وجود اختلاف   قابل توجه ميان او و محمود واعظی گفت: «من و آقای دکتر واعظی دوستی ٤٠ ساله 
خانوادگی از زمان فعاليت در انجمن اسلامی  و پس از آن در وزارت خارجه و مرکز تحقيقات داريم.»   وزير خارجه با 
بی اساس خواندن شايعات دراين باره گفت:   «بر خلاف  برخی شايعات، گمانه زنی ها و نقل قول های بی اساس، ما نه تنها 

هيچ مشکلی با هم نداريم، بلکه ايشان مثل برادر به من نزديک  است .»

محمدجواد ظریف: 

من و محمود واعظى 
مشکلى با هم
 نداریم

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

در هـر اتاقى ، محل هـاى امن 
را مشـخص کنیـد  ( مثـلاً زیر 
یـک میـز محکـم یـا کنـار 
یا دیوارهـاى مجاور  سـتونها 

 . ( نها آ
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در دفاع از جواد خیابانى
ادامــه از صفحــه اول|  اگــر موضوع 
اشــتباهات  جواد حين گزارشگری است که 
ماجرا سال هاست بر همين منوال است و چيز 
جديدی نيســت. اگر  می خواهيد بی توجهی 
او به صحنه های بازی و بی خيالی اش نســبت 
به اتفاقات حســاس و هيجان دادن  بی مورد 
و تصنعی را بگوييــد، همه اينهــا تبديل به 
سنت شده و سال هاســت که برای خودش و 

بينندگان  بيچاره عادی است.
قضيه ژاپنی حرف زدن و انگليســی حرف 
زدن هم چيز جديدی نيســت. او سال هاست 
 ادعــای زبان دانــی و تســلط بــر اينترنت و 
همه چيزهــای ديگــر را دارد و همه مرزها را 
درنورديده. يک بار  بابت دير رســيدن ســر 
گزارش توضيح داد که در خودرواش خوابيده 
بوده و بار ديگر در مورد اتهام  سانديس خوردن 

هنگام گزارش توضيحات بامزه ديگری داد. 
پس مطلقــا بی معرفتی اســت که بگوييم 
او در ســال ٩٧ رکوردهای خودش را جابه جا 
کرده و حالا  شايسته دريافت عناوين بدترين 
است. او تمام اين شــرايط را سال هاست که 
برای مردم و  مديرانش جــا انداخته. احتمالا 
مدال ها و تمشــک های در نظر گرفته شده را 
امسال و هر ســال بايد به  مديران او بدهيم که 
اين وضع را می بينند و نهيبی به او نمی زنند. 
که می بينند کــه او جايگاهــش را به  عنوان 
گزارشــگر و مجری چطور اشــتباه گرفته و 
همچنان برنامه به او تعارف می کنند و گزارش 
 مهمترين بازی ها را به او می سپارند و از روی 
اعصاب ملت تکانــش نمی دهند. اين مديران 
نمی تواننــد  بگويند که او را نمی شناســند يا 
تازه با هنرنمايی هايش آشنا شده اند. مديرانی 
که سال هاســت او را در اين  موقعيت ساپورت 
کرده اند و اجازه داده اند او بيشــتر و بيشــتر

 فرو برود.  
اين که بــاز هم بــه خيابانــی بتازيم آخر 
سادگی است. او محصول يک سيستم است. 
بابت همه اين خيابانی  بودن نه جريمه شده، 
نه توجيه شــده و نه چيزی را از دســت داده. 
به قول بنده خدايی، او ديگــر چيزی  برای از 
دســت دادن ندارد. اين مديران بالا دست او 
هستند که رسانه را تبديل کرده اند به دستگاه 
 جواد خيابانی سازی و او در اين ميان يک الگو 
و اســطوره اســت. که چطور می شود با همه 
ضعف ها و  اشتباهات و تلاش نکردن ها و جدی 
نبودن ها، رشد کرد. که چطور چنين راهی با 
استقبال مديران  مواجه می شود و موفقيت را 
تضمين می کند. نه، بيايد با او همدلی کنيم. 
او محصول اين سيســتم  اســت و نه سازنده 
يــا هدايت کننده آن. به جــواد حمله نکنيم. 
انتقادی اگر هســت بايد به ســوی مديرانی 
 باشــد که اين نگاه و روش را تکثير می کنند و 
صداوســيما را از خيابانی های ريز و درشــت 

آکنده اند. 
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محمدجواد ظریف: 

من و محمود واعظى 
مشکلى با هم
 نداریم

روحانی: «هنگامی که توليد نفت و 
گاز در کشور افزايش پيدا می کند 
در حقيقت قدرت ملی ما بالا رفته 
است.پيش از اين در بخش نفتِ 
گاز، بنزين و گاز نياز به واردات 
داشتيم، اما در چند سال اخير 
توانسته ايم در بنزين، گازوييل 
و گاز، روی پای خود بايستيم که 

اين موجب استقلال و خوداتکايی 
شده»


